

## Letter to Bloc Québécois MPs.

Address your email to Mr./Mrs. (MPs last name). E-mails use this format: [first name.last name@parl.gc.ca](mailto:first.name.last.name@parl.gc.ca). Letters can be mailed postage-free to the **House of Commons**, Ottawa, Ontario, Canada, K1A 0A6. Mail is more effective than e-mail but consider doing both. A complete list of MPs and their contact information can be found [here](#).

-----

Letter in French follows.

Dear Mr./Mrs. (last name of MP),

I am writing to ask you to support a guaranteed basic income (GBI) for Canadians by:

1. Requesting that funding and resources for the federal/PEI task force be implemented and guaranteed, and
2. Including GBI in your party's election platform.

As the upcoming election focuses on important issues of the environment, trade, tariffs and sovereignty, we risk losing sight of the growing need to address income insecurity and poverty in Canada. Income insecurity and poverty affect not only individuals but also communities, societies and our economy.

By judiciously supporting its progressive measures, the Bloc Québécois played a notable role in this minority government. But the federal government is failing to reduce poverty. A citizen initiative in Prince Edward Island has paved the way. It developed the most serious proposal ever produced in Canada, while respecting provincial jurisdictions; a proposal that has achieved consensus within its legislature. You will be able to read it [here](#).

This report, entitled [A Proposal for a Guaranteed Basic Income for PEI](#), offers an evidence-based path forward. It is the result of two years of work by experienced economists, former federal and PEI public servants, and federal and PEI politicians. This was a non-partisan effort, with the participation of all political parties on the Island. The report estimates that poverty rates will be reduced from 9.7% to 2.1% and no one will live in extreme poverty. The cost of a GBI was calculated to be 40% lower than the Parliamentary Budget Officer's estimates, using a different definition of family: the census family.

The implementation of a demonstration project in PEI would be accompanied by a rigorous evaluation of its impacts, what works and what needs to be modified to maximize its effectiveness and efficiency. At the same time, it will be possible to study the cost of changing the current system to achieve similar poverty reduction goals. Thus, the project would help us answer the question: what is the most socially and economically feasible way to fight poverty in Canada, with concrete evidence. This could provide a federal framework for a GBI.

A federal-provincial working group has been formed to study the report and the possibility of implementing the proposed GBI demonstration project in PEI. But the future of the working group may be threatened: it needs your help. The Bloc Québécois is known for supporting innovations in social support. In the next election, please continue this progressive legacy. Please demand that funding and resources for the PEI Project Working Group be secured and work to integrate a GBI into your party's platform for the upcoming election.

Thank you for your attention.

Respectfully,

*(Your name, address, postal code)*

-----

Cher Monsieur, Madame (nom de famille du député),

Je vous écris pour vous demander de soutenir un revenu de base garanti (RBG) pour les Canadiens

1. en demandant que le financement et les ressources du groupe de travail fédéral/Î.-P.-É. soient garantis,
2. et en inscrivant le RBG dans la plateforme de votre parti lors des prochaines élections.

Alors que les élections à venir se concentrent sur d'importantes questions d'environnement, de commerce, de tarifs douaniers et de souveraineté, nous risquons de perdre de vue le besoin croissant de lutter contre l'insécurité des revenus et la pauvreté au Canada. L'insécurité du revenu et la pauvreté affectent non seulement les individus mais aussi les communautés, les sociétés et notre économie.

En soutenant judicieusement ses mesures progressistes, le Bloc québécois a joué un rôle remarqué dans ce gouvernement minoritaire. Mais le gouvernement fédéral ne parvient pas à réduire la pauvreté. Une initiative citoyenne à l'Île-du-Prince-Édouard lui a pourtant tracé la voie. Elle a mené à la proposition la plus sérieuse jamais produite au Canada dans le respect des juridictions provinciales, une proposition qui fait consensus au sein de sa législature. Vous pourrez en prendre connaissance [ici](#).

Ce rapport, intitulé [A Proposal for a Guaranteed Basic Income for PEI](#), propose une voie fondée sur des données probantes. Il est le résultat de deux années de travail mené par des économistes expérimentés, d'anciens fonctionnaires fédéraux et de l'Île-du-Prince-Édouard et des politiciens fédéraux et de l'Île-du-Prince-Édouard. Il s'agissait d'un effort

non partisan, avec la participation de tous les partis politiques de l'Île. Le rapport estime que les taux de pauvreté seront réduits de 9,7 % à 2,1 % et que personne ne vivra dans une pauvreté extrême. Le coût d'un RBG a été calculé comme étant 40 % inférieur aux estimations du Directeur parlementaire du budget, en utilisant une définition différente de la famille.

La mise en œuvre d'un projet de démonstration à l'Île-du-Prince-Édouard serait accompagnée d'une évaluation rigoureuse de ses impacts, de ce qui fonctionne et de ce qui doit être modifié pour en maximiser l'efficacité et l'efficience. Dans le même temps, il sera possible d'étudier le coût d'une modification du système actuel pour atteindre des objectifs similaires de réduction de la pauvreté. Ainsi, le projet nous aiderait à répondre à la question : quelle est la manière la plus socialement et économiquement réalisable de lutter contre la pauvreté au Canada, avec des preuves concrètes. Cela pourrait fournir un cadre fédéral pour un RBG.

Un groupe de travail fédéral-provincial a été formé pour étudier le rapport et la possibilité de mettre en œuvre le projet de démonstration proposé pour une RBG à l'échelle de l'Île-du-Prince-Édouard. Mais l'avenir du groupe de travail est peut-être menacé : il a besoin de votre aide. Le Bloc québécois est connu pour soutenir les innovations en matière de soutien social. Lors des prochaines élections, veuillez poursuivre cet héritage progressiste. Veuillez demander que le financement et les ressources du groupe de travail sur le projet de l'Île-du-Prince-Édouard soient garantis et travaillez à intégrer RBG dans la plateforme de votre parti pour les prochaines élections.

Je vous remercie pour votre attention.

Respectueusement,